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Gemeente Elburg

Jan Nathan Rozendaal is op 13 oktober 2017 geïnstalleerd als
burgemeester. 

Hoe kijkt hij terug op zijn ‘wittebroodsmaanden’
Dat waren natuurlijk drukke maanden met heel veel kennis-
makingen. Bijzonder vond ik de kennismaking met inwoners en
de eerste vergaderingen met het college en de raad. Ik zie dat er
een goede kwaliteit is, dat raadsleden zich degelijk voorberei-
den op de vergaderingen. Ook had ik een mooie kennismaking
met onze buurgemeenten, waarmee we op een goede manier
samenwerken.

Zijn alle rollen te verenigen, zoals die van burgervader en 
eerste bestuurder?
Ja, van openbare orde en veiligheid, tot en met meer complexe
maatschappelijke vraagstukken: voorzitter college en gemeen-
teraad, de werving van nieuwe vrijwilligers voor de brandweer
en samen met de wethouder sociaal domein de zorg over het
alcohol- en drugsgebruik onder jongeren. 

De eerste keer Kerst in de Vesting. 
Wat een evenement, ja dat was super mooi en dit jaar met
sneeuw. Wat mij opvalt is dat Elburgers goed kunnen organise-
ren. Een paar nemen het voortouw en iedereen helpt mee, ook
de jongeren. 

Van Papendrecht naar ’t Harde.
We hebben acht verschillende woningen die te koop stonden
bezocht en daaruit een keus gemaakt. Het is een fijn huis op
’t Harde geworden. We zijn erg blij dat het gelukt is om binnen
twee maanden te verhuizen.

En een eerste indruk van de gemeentelijke organisatie? 
Mijn beeld is dat het een loyale organisatie is waarin medewer-
kers zich echt inspannen voor de inwoners van deze gemeente.
Kenmerkend is het lage ziekteverzuim. Het lukt de medewer-
kers steeds beter om samen met de inwoners het nieuwe beleid
op te stellen en van buiten naar binnen te denken. 

En met veel digitaal goed bereikbare inwoners.
De oproep op de gemeentelijke Facebookpagina voor nieuwe
stembureauleden was een succes, de aanmeldingen stroomden
na de oproep zeer snel binnen. Aan de voorkant, zoals de web-
site met alle digitale producten, loopt het digitale verkeer goed.
Aan de achterkant, in de organisatie, wordt er hard gewerkt aan
het stroomlijnen en het verbeteren van de processen. 

Waar is de burgemeester het meest trots op?
Het meest? Dat is de oude, historische stad in het schitterende
landschap: de Veluwse bossen, heide en zandverstuiving, de
kronkelende beken, de mooie weides en dan het Veluwemeer.
Wat een mooie verschijningen. 

Het  college van burgemeester en wethouders blikt terug op het afgelopen jaar. Het was het
jaar waarin de gemeente Elburg drie burgemeesters kende: burgemeester Frans de Lange
nam afscheid in januari, aansluitend heeft burgemeester Harry Dijksma waargenomen en
in oktober is burgemeester Jan Nathan Rozendaal geïnstalleerd. Alleen hij komt aan het
woord in dit overzicht net als de vier wethouders en de gemeentesecretaris. Zij vormen het
college van de gemeente Elburg. 

Wethouder Jan Polinder heeft een portefeuille met daarin veel 
grote projecten die niet in één dag zijn afgerond op het gebied van
ruimtelijke ordening, volkshuisvesting en bouwen en milieu. 

Waar kijkt hij tevreden op terug?
Het meest trots ben ik op de vorderingen bij de omgevingsvisie.
Dit hebben we samen met Oldebroek en Nunspeet goed opge-
pakt. In onze gemeente kunnen we de omgevingsvisie dit voor-
jaar vaststellen. 

Er is een nieuw handhavingsbeleid vastgesteld.
We hebben een andere prioritering. Nu kijken we naar het 
mogelijke veiligheidsrisico van de kwaliteit en de leefomgeving. 
Bijvoorbeeld, is er sprake van forse overlast in de buurt? Soms 
kun je het niet iedereen naar de zin maken, zoals bij het parkeren
in de Vesting. Een bekeuring is altijd vervelend maar wanneer er  
verkeerd geparkeerd wordt, gaat dit ten koste van de veiligheid.

Er zijn in het afgelopen jaar veel inwonersavonden 
georganiseerd rondom de nieuwbouwprojecten.
Ja, ook daar ben ik trots op. We zijn steeds meer met inwoners in
gesprek. Daardoor duren de procedures wat langer maar verloopt
het proces daarna weer vloeiender. De vraag naar huurwoningen
is groot, dit komt ook door de consequente handhaving bij 
permanent bewoonde recreatiewoningen. Ik verwacht dat met
de komst van de nieuwe sociale huurwoningen in De Dijkjes de
ergste krapte voorbij is.

In de afgelopen periode heeft het Winkelcentrum ’t Harde
duidelijk vorm gekregen. 
Het is jammer dat het de projectontwikkelaar niet lukte om het
laatste deel van het winkelcentrum te realiseren. Wel ben ik trots
op de ontwikkelingen die zijn afgerond. Overigens is de rol van
de gemeente beperkt, wij zijn geen projectontwikkelaar. Nu
kijken we naar de mogelijkheden van de laatste fase en daar 
betrekken we de inwoners bij. 

Het collectief particulier opdrachtgeverschap (CPO) is op de
Hoge Enk niet afgerond. 
We werken nu aan een stedenbouwkundig plan waardoor partici-
panten meer zekerheid hebben. Daarnaast proberen we de markt
voor vrije kavels vlot te trekken. 

En dan zijn er nog wat vliegtuigen gepasseerd…
Er was veel discussie over de uitvliegroutes. Door de fouten in de
MER ontstond ook een discussie over de al vastgestelde routes.
Ook wij vinden dat er goed gekeken moet worden naar de MER
en de geluidhinder voordat hierover een nieuw besluit wordt
genomen. Het woord hierover is aan de minister. 
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Het is Wethouder Henk Wessel - met o.a. financiën, verkeer en
economische zaken in zijn portefeuille- opnieuw gelukt om bij de
goedkoopste 100 gemeenten van Nederland te horen.

Maar waar is hij nu het meest trots op?  
Ik ben oprecht trots op onze sluitende begroting. Onze voor-
zieningen zijn goed op peil. Daardoor kunnen we ook onze 
ambities uitvoeren, bijvoorbeeld op het vlak van de Wmo, de
duurzaamheid of de openbare ruimte. Zo heeft de raad € 65.000
extra beschikbaar gesteld voor het groenonderhoud.  

Hoe staat het nu met onze bedrijven? 
Ik ben verguld met het 100-banenplan dat onze bedrijven
hebben ontwikkeld om inwoners met afstand tot de arbeids-
markt aan het werk te helpen. Wat een geweldig verantwoor-
delijkheidsgevoel! Door de deelname aan de samenwerkings-
verbanden Regio Zwolle en Diamant van Nederland staan
economische zaken duidelijker op de agenda. Zelf heb ik in de
afgelopen jaren maar liefst 400 bedrijven bezocht. Het blijkt dat
er grote behoefte is aan een bedrijvenloket en een account-
manager ondernemers. Dat gaan we nu ontwikkelen. Overigens
ben ik soms geschrokken van de overheidsregels waar onder-
nemers tegenaan lopen. 

De planontwikkeling voor ’t Harde is ook afgerond.
De plannen voor het overvloedig regenwaterbestendig maken
zijn klaar en we starten in maart 2018 met de uitvoering. 
Supertrots ben ik op de Poshuislocatie waar in plaats van 30 
appartementen er nu 11 komen en een voorziening - een 
wadi - om 3000 m3 water te bergen. Hierdoor behoudt deze
plek haar groene uitstraling.

Het afval is in beweging.
Het lukt onze verwerker Omrin steeds beter om na te scheiden.
Als enige in de regio hebben we een tweede groene container
gratis aangeboden. Ondertussen hebben we er enkele honder-
den verstrekt. Ook hebben we nu 8x per jaar een takkenroute. 

De werkzaamheden aan de haven zijn in volle gang.
Na een jarenlange voorbereiding zijn we volop in uitvoering. 
Ik verwacht dat het werk in het voorjaar gereed komt.

Een zorgelijk onderwerp: ouderen en e-bikes.
We telden in 2016 maar liefst 35 dodelijke ongevallen in Neder-
land. Hier hebben we in korte tijd twee dodelijke ongevallen
gehad. Toch blijft landelijk beleid achterwege. Daarom werken
we nu samen met de lokale leveranciers aan een goed instruc-
tieprogramma. Dit stelt de oudere elektrische fietser beter in
staat om op een veilige manier aan het verkeer deel te nemen.

Wethouder Willem Krooneman houdt zich o.a. bezig met jeugd, 
sociale voorzieningen, sport en welzijn en onderwijs. 
Een afwisselend jaar op sociaal domein, wat sprong er voor
jou uit?
Ik ben blij dat we met instemming van de raad compensatie
voor meerkosten van chronisch zieken en gehandicapten
hebben vastgesteld. Mensen kunnen een financiële tegemoet-
koming van € 150,- voor hun hoge zorgkosten krijgen als ze een

laag inkomen en een laag eigen vermogen hebben. Daarnaast
kennen we natuurlijk het kind -en volwassenenpakket zodat
mensen met een kleine beurs ook mee kunnen doen aan cul-
turele activiteiten of lid kunnen zijn van een vereniging. Over
verenigingen gesproken: we hebben een extra subsidie ver-
strekt aan de vijf muziekverenigingen die de gemeente Elburg
rijk is. Heel belangrijk want zij verzorgen niet alleen de muziek
bij diverse gelegenheden, zoals de Dodenherdening op 4 mei
en Koningsdag maar samen muziek maken zorgt ook voor
verbinding. 

Eind 2017 is een convenant getekend met alle lagere scholen?
Ja dat klopt. Alle scholen in het primair onderwijs hebben
meegewerkt aan de totstandkoming van de Taalklas, een 
speciale klas waar kinderen van nieuwkomers intensief Neder-
landse les krijgen. Een prachtig initiatief waar alle scholen aan
mee doen. In het convenant hebben we verder beschreven 
hoe we dit initiatief vormgeven en wie wat oppakt.

Geen wolkje aan de lucht dus?
Nou ik maak mij - met anderen- wel zorgen over het middelen-
gebruik onder jongeren. Het gaat dan niet alleen om alcohol,
maar ook om cannabis en soms over nog zwaardere verdoven-
de middelen. Samen met onderwijs, jeugdwerk, verenigingen
en instellingen starten we volgend jaar een programma gericht
op preventie en zeker ook op handhaving. Gebruik van deze
middelen is altijd schadelijk, zeker voor onze jongeren die nog
volop in ontwikkeling zijn.

Wil je uit de vele ontmoetingen die je hebt gehad dit jaar 
er eentje uitlichten?
Ja, zonder andere ontmoetingen te kort te doen want er
gebeurt veel moois in Elburg. In de week van de pleegzorg
mocht ik bij het ontbijt aanschuiven bij een gezin dat (tijdelijk)
een pleegzoon heeft opgenomen. Het was erg mooi het verhaal
te horen van de moeder, de zoon uit het eigen gezin en natuur-
lijk het verhaal van de pleegzoon die hier tijdelijk woont.
Geweldig dat er mensen zijn die hun huis en hart openstellen
voor kinderen die dat nodig hebben. Daarnaast wil ik alle
mensen een dikke pluim geven die zich als vrijwilliger inzetten
bij verenigingen, kerken, zorg, cultuur en op zoveel andere ter-
reinen. Daar zijn er velen van in onze gemeente en daar mogen
we echt trots op zijn met elkaar!

José Oosthoek heeft onder andere toerisme en recreatie, kunst en 
cultuur, leefbaarheid en duurzaamheid in haar portefeuille. 

Wat stond voor haar centraal in 2017? 
Als ik één thema moet noemen, is dat Hanze. We hebben ons als
gemeente Elburg goed gepresenteerd tijdens de internationale
Hanzedagen in juni in Kampen. Wat ik zo mooi vind aan de
Hanze is dat het zoveel verbindt. Hanze staat voor economie en
handel, maar ook voor cultuur en ontmoeting, voor verleden en
heden. Die verbinding moeten we ook zoeken in onze eigen
stad. Tussen inwoners en bezoekers, tussen de vele functies
wonen, winkelen, werken, ondernemen en recreëren. Soms
‘schuren’ de verschillende belangen maar we zijn zeker in staat
veel functies te combineren. Als we maar met elkaar in gesprek
gaan en verbinding blijven zoeken.

Hebben jonge mensen ook iets met de “Hanze”?
Zeker! Dit jaar heeft stichting 80/81 bijvoorbeeld een
voorstelling opgevoerd ‘Het zoute goud’. Bij de productie hier-
van zijn basisschoolleerlingen betrokken. Naast het Hanzever-
haal kregen zij ook uitleg over wat er achter de schermen bij
een dergelijke productie komt kijken. Hoe werkt het met licht,
met geluid? De voorstellingen waren prachtig en je zag weer
een mooie verbinding, die van kunst, cultuur en educatie. Van
dit soort initiatieven word ik echt heel blij. 

Over initiatieven gesproken…wat is er dit jaar gebeurd op het
gebied van duurzaamheid?
Duurzaamheid is echt een zaak van lange adem. Je wilt nu
zaken in gang zetten waarvan je pas over 10 of zelfs 20 jaar de 

resultaten kunt zien. Dat hebben we beschreven in de route-
kaart ‘klimaatneutrale energievoorziening gemeente Elburg’.
Concrete voorbeelden zijn de duurzaamheidslening met gun-
stige voorwaarden voor huiseigenaren om energiebesparende
maatregelen te nemen, de openbare straatverlichting van de
Oostelijke Rondweg is vervangen door Led-armaturen die wel
75% minder verbruiken en bij de buitendienst hebben we de
eerste elektrische auto in gebruik genomen.

En dan was er eind dit jaar ook nog een museumvisie?
Als onderdeel van ‘Spots op Elburg’ hebben de Elburgse musea
gezamenlijk -met ondersteuning van Erfgoed Gelderland-  een
visie opgesteld. In de visie staat onder andere beschreven hoe
de musea krachtiger en professioneler willen samenwerken.
Ook weer zo’n mooi voorbeeld dat je met het bundelen van
krachten meer kunt bereiken!

Johan van der Jagt is secretaris van gemeente Elburg. De laatste twee
jaar was hij oa druk bezig met de reorganisatie van de gemeente.

Is alle stof inmiddels een beetje neergedaald?
Dat kun je wel stellen. Afgelopen jaar hebben we nog een 
onderzoek gehouden hoe een en ander heeft uitgepakt. In
samenwerking met de Ondernemingsraad hebben we nog wat
verbeterpunten opgesteld. Er is intern verbouwd, er zijn wat
meer vergaderruimtes gekomen en de verschillende teams
hebben meer administratieve ondersteuning gekregen. De 
reorganisatie heeft goed uitgepakt, de verantwoordelijkheden
liggen laag in de organisatie bij de teams en de mensen. 

Dit jaar stond ook in het teken van de komst van een 
nieuwe burgemeester…
Ja en aan het proces dat daaraan voorafging. Samen met
wethouder Henk Wessel mocht ik als secretaris deel uit maken
van de vertrouwenscommissie. Dat vond ik erg speciaal en
boeiend om mee te maken. De gemeenteraad heeft hier 
natuurlijk het voortouw in gehad. Goed ook dat bewoners zijn
meegenomen in de profielschets van de burgemeester. De
commissaris van de Koning, de heer Clemens Cornielje voerde
het proces over de benoeming. De leden van de vertrouwens-
commissie mogen daar de eerste 75 jaar niets over zeggen dus
dat ga ik nu ook niet doen. Maar ik ben heel tevreden hoe het
proces gelopen is, in een plezierige sfeer en ik ben ook erg blij
met de komst van onze nieuwe burgemeester!

Je bent dus een tevreden man…helemaal geen zorgen?
Er is wel een thema dat ik hier wil noemen en dat is ondermij-
ning. Dat is grofweg gezegd de vermenging van de onder-
wereld met de bovenwereld. Dan moet je denken aan een
buurman die wiet verbouwd op zijn zolder, een horeca-
ondernemer die onder druk wordt gezet feestjes van bijvoor-
beeld motorbendes toe te staan in zijn zaak terwijl hij dat hele-
maal niet wil, vakantieparken die voor andere bestemmingen
worden gebruikt etc. We hebben geen signalen dat dit al speelt
in Elburg maar het is wel een landelijk, maatschappelijk pro-
bleem waar we met z’n allen heel alert op moeten zijn. Ik vraag
ook aan de ambtenaren die bij ons werken om heel goed op
signalen van ondermijning te letten. Hier hebben we allemaal
een verantwoordelijkheid in. 
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